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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Polski rz¹d w wyniku zawarcia umów miêdzynarodowych uzyska³ oko³o 300 milionów z³ ze sprzeda¿y
praw do emisji dwutlenku wêgla w ramach mechanizmu handlu emisjami z protoko³u z Kioto. Zgodnie
z polskim prawem dysponentem tych pieniêdzy jest Narodowy Fundusz Ochrony Œrodowiska i Gospo-
darki Wodnej, który og³asza konkursy na wykorzystanie funduszy ze sprzeda¿y praw do emisji na pro-
jekty niskoemisyjne. Zgodnie z informacjami zamieszczonymi na stronie www.nfosigw.gov.pl
w najbli¿szym czasie maj¹ zostaæ dofinansowane projekty budowy biogazowni i rozbudowy sieci energe-
tycznych, aby mo¿na by³o przy³¹czyæ tu parki wiatrowe. Œrodki przeznaczone na budowê biogazowni
wynosz¹ oko³o 36 milionów z³, zaœ na rozbudowê sieci elektroenergetycznych oko³o 40 milionów z³. Za-
k³ada siê równie¿, ¿e w najbli¿szym czasie zostan¹ dofinansowane budowy elektrociep³owni i ciep³owni
na biomasê, a œrodki finansowe przeznaczone na te inwestycje wynios¹ oko³o 36 milionów z³. Jednak
najwiêcej œrodków, jak do tej pory, przeznaczono na termomodernizacjê budynków publicznych.

W zwi¹zku z tym proszê o udzielenie odpowiedzi na pytania.
1. Jakie dodatkowe konkursy zostan¹ uruchomione w najbli¿szym czasie, w jakich obszarach tema-

tycznych?
2. Jakie jest wykorzystanie œrodków finansowych, którymi dysponuje NFOŒiGW w tych fundu-

szach?
3. Czy nie nale¿y stworzyæ programu w celu dofinansowania budowy silników gazowych i turbin ga-

zowych?
4. Czy NFOŒiGW nie powinien rozwa¿yæ przeznaczenia czêœci tych funduszy na poprawê efektywno-

œci energetycznej miejskich sieci ciep³owniczych?
5. Z jakimi kontrahentami trwaj¹ obecnie negocjacje na sprzeda¿ „jednostek Kioto”?
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